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Referat fra 6. møde i MSDI-forum den 31. oktober 2018.  
 
Tid og sted Mødelokale 0.7, SDFE, Rentemestervej 8, den 31. oktober 2018 kl. 13.00 til 14.30. Skypeinvitation sendes 

særskilt 
 

Journalnr.  330-0007 
 

Deltagere Troels Pade og Hasse Strauss, FST, Lidde Bagge Jensen og Bente Brix Madsen, MST, Jørgen Lundegaard 
Olsen, ENS, Laura Meyer Harrison, SDFE, Bo Junker Albertsen, FMI, Thomas Larsen, KDI og Sine Olsson 
Heltberg, SFS. 
 

Ref KATPE 

Afbud Anette Rosengård Poulsen, Rigspolitiet, Tania Engbo Dyck-Madsen, DMI, Claus Dam, SLKS 
 

  

Mødeleder Elizabeth Hagemann, GST 
 

Dato 22-11-2018 

Referent Katrine Petersen, GST 
 

  

Dagsorden 
 

Beskrivelse Indstilling/forventet 
resultat af punktet 

Bilag  Referat (rubrikken udvides under mødet) 

1. Velkomst og 
præsentation af 
medlemmerne (10 min) 

 

Elizabeth Hagemann byder 
velkommen. 
 
Bordrunde  

  Elizabeth bød velkommen 
 
Der var en kort bordrunde. 
  
 

2. Godkendelse af 
dagsorden (5 min) 

 Dagsordenen godkendes.  Dagsorden blev godkendt.  

3. Godkendelse af referat 
fra sidste møde (5 min) 

 Referat godkendes. Bilag 1: 
referat 

Referat blev godkendt 

4. Orientering fra MSDI 
sekretariatet 

Der gives en status siden 
sidste møde, herunder:  

- Emneopdelt MSDI 
- Bilaterale møder 
- Teknisk workshop 

  Katrine gav en status fra MSDI-sekretariatet.  
 
D. 19 sept blev afholdt teknisk MSDI workshop med fokus 
på data, emneopdeling og metadata. Referat fra 
workshoppen er udsendt til deltagere samt MSDI 



   

           Side 2 af 5 

- Business case for 
videreudvikling af 
MSDI 

kontaktpersoner og kan findes på MSDI.dk. 
 
Der har været afholdt bilaterale møder med alle MSDI-
medlemmer på nær SLSK. Sekretariatet takker for de 
mange gode input, som man har fået med hjem fra 
møderne. 
 
Emneopdeling, som blev godkendt på sidste møde, er 
implementeret i MSDI WebGis. På nuværende tidspunkt 
vises 98 danske og 21 internationale marine datasæt i 
MSDI. 
 
GST har sammen med PWC igangsat en opgave med at 
udarbejde en business case for den beskrevne tre-trins 
model for videreudvikling af MSDI.  
Formålet er at skabe et overblik over potentialet for en 
videreudvikling af MSDI ud fra forskellige løsningscenarier 
samt at kortlægge gevinsterne for nuværende og 
potentielle anvendere af en videreudviklet åben MSDI 
med flere data og funktionaliteter. Arbejdet forventes 
afsluttet inden udgangen af 2018 og præsenteres på 
næste møde. 
 

5. Ny samarbejdsaftale Præsentation af udkast til ny 
samarbejdsaftale. Herefter 
fælles drøftelse og 
godkendelse af principperne i 
samarbejdsaftalen 

Godkendelse af 
principperne i ny 
samarbejdsaftale 

Bilag 2-
5 

Elizabeth præsenterede udkast til ny samarbejdsmodel og 
spurgte om der var bemærkning til materialet. 
 
Forsvaret: Hvad er Blå vækst rolle i samarbejdet og hvem 
sætter retningen for det fremtidige arbejde? 
 
Elizabeth: Blå vækst er et regeringsudspil. Det vil være 
MSDI Styregruppen, som sætter den strategisk ramme for 
MSDI, hvor der selvfølgelig tages hensyn til Regeringens 
dagsordener. 
 
KDI: Hvem kan tilføje nye medlemmer, og er det fast pris 
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for deltagelse? 
Elizabeth: Det er Styregruppen, som definerer, hvem der 
kan deltage i styregruppen. MSDI sekretariatet kan 
invitere nye medlemmer til den faglige følgegruppe ud fra 
rammer, som vil fastsat i følgegruppens kommissorium. 
Pris er fast, men indeks- og timeprisreguleres årligt. 
Øvrige justeringer til prisen skal godkendes af 
styregruppen, som beskrevet i bilag om 
finansieringsmodel. 
 
SFS: Støtter forslag til ny samarbejdsaftale og bemærker, 
at Erhvervsministeriet støtter op om tre-trins modellen for 
videreudvikling af MSDI.  
 
ENS: Hvad sker i forbindelse med evt. ressortændringer. 
Vil det have en effekt på prisen? 
 
Elizabeth: Hvis to styrelser bliver sammenlagt, så skal de 
fremadrettet betale prisen for en styrelse og GST tager det 
økonomiske ansvar for den manglende finansiering. Men 
hvis en styrelse bliver delt i to og begge har marine 
opgaver, så skal de fremadrettet betale for to styrelser. 
Den ekstra finansiering vil blive brugt på videreudvikling af 
MSDI. 
 
FST: Hvem godkender kommissorium for MSDI 
Styregruppen. 
 
Elizabeth: Det gør MSDI Styregruppen, som beskrevet i 
bilag 2. 
 
Katrine fortalte, at DMI og Rigspolitiet har sendt deres 
forhåndsgodkendelse af principperne og budget, da de 
ikke kan deltage i mødet. 
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Mødets deltagere godkender principperne og budget. Det 
blev aftalt, at MSDI-sekretariatet sender invitation til 1. 
møde i MSDI Styregruppen primo 2019 med henblik på 
endelig godkendelse af ny samarbejdsaftale. 
  

6. Bilaterale aftaler Præsentation af udkast til 
bilateral aftale  

Drøftelse af udkast Bilag 6 Katrine præsenterede udkast til bilateral drifts- og 
leveranceaftale.  
 
FST spørger om datalisten vil indgå som bilag til 
aftalerne? 
 
Katrine: Sekretariatet påtænker, at datalisten skal være en 
del af den bilaterale aftale, men man arbejder på formatet.  
 
FST påpeger, at følsomme persondata er dataejerens 
ansvar og dette bør skrives ind i den bilaterale aftale. 
 
Det blev aftalt, at MSDI-medlemmerne sender deres 
kommentarer til MSDI-Sekretariatet senest d. 23. 
november. Svar sendes til MSDI@gst.dk 
 

7. Næste trin 
 

Præsentation af procesplan for 
det næste halve år 
 

Godkendelse af 
procesplan 

 Elizabeth præsenterede procesplan for næste år. 
 
Planen blev godkendt. 
 

8. Evt (5 min). 
 

   FST spørger om det er muligt at MSDI-modellen udvides 
med en tredje løsning, som er en lukket profil med adgang 
kun for den enkelte myndighed. Her vil myndigheden 
kunne få vist sine egne fortrolige data sammen MSDI’ens 
data. 
 
Elizabeth forklarer, at forslaget vil blive taget med ind i den 
kommende business case, men at opgaven med at drive 
en intern GIS-løsning for en anden styrelsen muligvis 
falder udenfor MSDI’s rolle og nok mere skal håndteres 

mailto:MSDI@gst.dk
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som en bilateral aftale mellem GST og den enkelte 
myndighed.  
 
FST påpeger, at inden man åbner MSDI for offentligheder, 
bør man sikre sig, at IT-sikkerhed opfylder statens krav.  
 
Katrine: Det har MSDI-sekretariatet fokus på og vil komme 
med i implementeringsplanen for en åben MSDI. 
 
Jens Peter Hartman gav en kort orientering om det 
internationale MSDI-arbejde, herunder Østersø/Nordsø 
MSDI samarbejdet samt de internationale MSDI 
arbejdsgrupper i IHO-regi og i UNGGIM. 
 

 


